
MINISTARSTVO POLJOPRIVREDE
UPRAVA VETERINARSTVA

BILJESKA
sa sastanka izmetlu predstavnika interesnih stoiarskih skupina , uzgajivaia goveda,

proizvodaia mlijeka, otkupljivaia mlijeka i Uprave veterinarstva

Datum i vrijeme odrlavanja sastanka: Zagreb, I 1. prosinca2}lz., | 1.00 sati

Mjesto odrZavanja sastanka: Ministarstvo poljoprivrede (MP), Zagreb, ul. grada VukovaraTS

Sudionici: Potpisna lista u privitku bilje5ke

Tema sastanka: Nastavak programa iskorjenjivanja enzootske leukoze goveda (ELG) u svrhu
postizanja statusa stada sluZbeno slobodnih od ELG

Pomodnica ministra i ravnateljica Uprave dr.sc. Mirjana Matau5id-Pi5l (MMP)
pozdravila je prisutne i odrZala uvodnu rijed o razlozima odrZavanja sastanka te predala rijed
Tomislavu Ki5u, Uprava veterinarstva, (TK).
TK je odrlao prezentaciju o ELG u Republici Hrvatskoj (RH) pnje podetka sustavnog
pretraLivanja svih goveda starijih od 24 mjeseca te poslije prestanka provedbe istoga. Naveo
je sve razloge zbog kojih se program mora nastaviti i objasnio vaZnost da sve interesne
skupine budu ukljudene u donoSenje odluke i provedbu programa.

Laklin Acinger-Rogi6, Uprava veterinarstva (Zan) dodaje kako se primjer ukljudivanja
interesnih skupina u rjeSavanju mjera po pitanju klasidne svinjske kuge pokazao kao uspje5an.

Darko Vukomanovid, Udruga proizvodaia mlijeka Osjeiko-baranjske Zupanije (DV)
izjavljuje kako Lelina svom primjeru pokazati da je bolje ne i6i u provedbu programa ako ce
se ovako raditi. U vlastitom stadu mjere se nisu provodile u skladu s propisima, pa se tako sve
produZilo na vi5e od godine dana, zbog dega je izgubio dobit na mlijeku te se boji da 6e
izgubiti i pravo na poticaj zbogpravila Agencije zaplacanja.

Lenko Majid, Uprava veterinarstva (LM) takoder dodaje da se situacija vezano za poticaje
treba rije5iti.

Branko Bobetid, Croatiastoiar (BB) iznosi da se svakako mora djelovati drugadije nego do
sada, a u provedbu se moraju ukljuditi sve institucije u kojima stodar ima obveze. PredlaLe da
se izradi hodogram (anketa) u kojem bi stajalo tko se sve mora obavijestiti o provedbi mjera
klanja u stadima te se svakako moraju imenom i prezimenom navesti sve odgovorne osobe.
Radi se o osobama u Agenciji za placanje, Ministarstvu financija (Porezna uprava),
poslovnim bankama u kojima stodar ima obveze i sl.

Davor Pa5alid, SUHUH (DP), ispridava Branka Kolaka i Igora Mihaljevida jer su bili
sprijedeni dodi na sastanak te navodi da ima mandat i u njihovo ime iznositi stavove. Iznosi da
nije jasno kako je mogude da stodari moraju sami zvati i intervenirati u pojedinadnim
sludajevima u vi5e drZavnih institucija (APPRRR, Uprava za veterinarstvo) jer bi one sve



trebale biti povezane i imati zajednidki stav u provedbi mjere, te medusobno izmjenjivati
dokumentaciju. To je posao drZavnih sluZbenika, a ne pojedinadno stodara da prikuplja
informacrje i prosljeduje raznim institucijama. PredlaZe da se u APPRRR-u imenuje osoba
kojoj bi Uprava za veterinarstvo odmah prosljedivala rjeSenje da se na tom gospodarstvu
provodi naredena mjera (kao elementarna nepogoda ili izvanredna situacija).

Ivo Nedid,ri.ito Osijek (IN) slaZe se s prethodnicima i iznosi da nema smisla da oni nama u
Ministarstvu govore Sto i kako treba raditi da bi se ovi problemi rije5ili. Dodaje da je farma
Mala Branjevina pretrpila Stetu od 6,7 miliona kuna te da do danas nisu primili nikakvu
naknadu za zaklane krave.

TK se slale s prijedlogom i kaLe da ce se poticaji za 2012. godinu rije5iti na prethodno
dogovoreni nadin te da je Uprava vei poslala dopis u Agenciju za plaianje.

Jasenka Spika, Meggle Hrvatska d.o.o. (JS) pita zaSto na sastanku nema nikoga iz Agencije
za placanja.

DV ponavlja koji je problem s poticajima 2a2012. godinu.

Davor BlaLig HSUPM (DB) kaLe da se ne radi o 40 .000 kuna vei o izgubljenih milion kuna
te da je jedini nadin da se ovo ne ponovi da se u zaraLenim stadima izlude sve krave i krene
iznova.

l5 Zeti pohvaliti MP na primjeru jednog posjednika (ime izredeno na sastanku), sve naknade
Stete su ispladene na vrijeme, no i dalje ostaje problem poticaja zal<ravejer su iz Agencije
dozvolili prijavu samo za 8 grla, a ne 63 koliko ih je sada i stadu. Takoder imaju problema s
porezom na dobit jer je u kratkom roku na njihov radun isplaieno oko milion kuna.

LM dodaj e da j e duo za ovaj problem i da to treba rij esiti u Ministarstvu financij a.

IN dodaje da je potreban koordinacija izmedu nadleZnih tijela.

BB napominje kako se na svakom savjetu mljekara vode isti razgovori i otkriva sve vi5e
problema u provedbi iskorjenjivanja ELG. Ponavlja da Uprava treba izraditi anketni listii na
kojem bi se naveli svi koji se trebaju obavijestiti kako bi stodar imao manje administrativnih
zapreka u ostvarivanju svojih prava. Nrje upitan nastavka programa ELG, vei je potrebna
dobra priprema pnje podetka provedbe.

DV ima prijedlog da Uprava predloZi Agenciji za pla6anje da se kao referentan broj goveda
uzima onaj koji je bio prlje provedbe mjere klanja (izlucivanja).

IN dodaje kako je situacija u ovoj grani vrlo lo5a i da svi sudjelujemo kako bi se isto
popravilo.

TK potrebni su nam konkretni podaci kako bi mogli ubrzati rjeSavanje pojedinih sludajeva, od
ljeta se radi na tome, a svakako imamo vremena za pripremu provedbe jer je planirano da se s
programom krene u drugoj polovici2012. godine.

Jaka iulo, Stoiarstvo Raii (Ji) pita Sto je s tovnim stadima, junadi?



Jakov Paviiid, VETKOOP d.o.o., Baby Beef (JP) - podrZava program i iskorjenjivanje svih
stodnih zaraza, ali postoji drugi problem, u MP je nekad bilo 3O0-tinjak zaposlenih, a danas ih
je 2169. Mlijedno govedarstvo je najzahtjevnija grana poljoprivredne proizvodnje i (,ini 600/o
ukupne poljoprivredne proizvodnje. Takoder je spomenuo nedavno odrian sastanak
interesnih skupina kod predsjednika Josipovi(a na kojem je razmatrana teska situacija i
nerazumijevanje i pomanjkanje komunikacije u MP. U MP su odrlana 3 sastanka, a
komunikacija je bila besmislena, propisi su transponirani na krivi nadin, referentna godina za
poticaje je l0 mjeseci te smatra da smo mi uvijek bili najstroZi.

DP predlale da se problemi ne individualiziraju, vei da treba izgraditi cijeli sustav, iznosi
stav da nisu protiv programa ako se financira iz drlavnog proraduna u cijelosti, ali pod
uvjetom da se provodi u potpunosti u skladu sa zakonom. Takoder potrebno je da se javno
objavi nadin procjene vrijednosti izludenih goveda, da sve bude transparentno, pladeno u roku,
procjena adekvatna. Takoder pita koliko treba prodi vremena do uvodenja novih goveda u
stado, te da je bolje da su na klanje poslana sva govedaiz stada iz navedenog primjera.

TK dodaje da se ne moLe i6i u iskorjenjivanje cijelog stada, u sludaju DV napravljena je
pogre5ka jer se nije i5lo u uzorkovanje cijelog stada na vrijeme. U stado se mogu uvoditi nova
grla nakon klanja svih pozitivnih grla, te se ne treba dekati provedbu dviju uzastopnih
negativnih kontrola uzoraka krvi na ELG.

DP ponavlja da se mora ukljuditi Agencija za placanja i da se treba predloZiti da se za one
stodare koji su provodili mjeru u referentnoj 2011. godini, uzme broj grla pnje podetka klanja
ili godina koja prethodi onoj u kojoj se podelo s provedbom mjera iskorjenjivanja. Ti su
stodari izgubili najvi5e l<roz broj grla, ali daleko viSe i kroz kolidinu mlijeka u referentnoj
2011. godini. Ta manja isporudena kolidina mlijeka im je u5la u povijesno nasljede, tako da
gube 0,50 ktr po litri mlijeka dugi niz godina dok bude trajalo povijesno pravo.

DraZen HiZman, Belje Agro-vet (DH) Zeli biti afirmativan i drago mu je da se program
nastavlja, smatra da smo na dobrom putu. No, predmetni sludaj DV je vrlo lo5 i svojevrsna
antireklama. Za nastavak programa bilo bi dobro da se iskoriste mogu6nosti potpora za
poticanje ruralnog razvoja i da se tutrali sufinanciranje. Takoder smatra da nije dobro da na
sastanku nema predstavnika Hrvatske veterinarske komore (HVK) jer je veterinarska struka
izravno ukljudena u provedbu programa. YaLno je dobro se pripremiti i dobro isplanirati
program.

Rodoljub DZakula, Savez uzgajivaia mesnih pasmina goveda (RDZ) je do5ao na sastanak
da da neke sugestije proiza5le iz vlastitog iskustva. Od provedbe najvi5e koristi imaju
veterinarske organizacije i Hrvatski veterinarski institut. Sami veterinari ne educiraju
posjednike niti im daju potrebne informacije. Oni bi trebali aktivno biti ukljudeni na nadin da
organiziraju seminare i edukacije posjednika. Smatra da se Pravilnik o procjeni naknade Stete
treba mijenjati jer je nakaradno da se vrijednost goveda procjenjuje nakon Sto je zaklana, a ne
za Livota. Takoder u rjesenju MP nema moguinosti prigovora, vei samo upravne tuZbe Sto
veiinu posjednika stavlja u lo5iji poloZaj obzirom na tro5kove odvjetnika. Ipak, podrZavaju
nastavak programa te navodi problem zajednidkih pa5njaka kojeg treba isto rije5iti.

LM smatra da je svaka struka odgovorna za sebe te sumnja da su kolege dolazile na
gospodarstva bez ijedne rijedi, pita za5to se unutar udruge ne organiziraju edukacije
posjednika. Svatko tko je nezadovoljan procjenom moZe se Zaliti na sve nadine a procjena je
sloZen, zakoniti postupak i ovisi prvenstveno o trenutnom stanju na trZi5tu.



TK iznosi da se podetak provedbe programa planira u drugoj polovici slijedede godine te da
ima dovoljno vremena zapripremu. PredlaZe slijedeii sastanak za l-2 mjeseca.

BB se slaZe da ima dovoljno vremena, sve preostale probleme treba rije5iti Sto prije, a
provedba treba biti sveobuhvatna i dinamidna. Smatra da veterinari ne rade dobro svoj posao i
daje na sastanku trebao biti netko iz HVK jer se treba iznistirati na boljem radu veterinara.

Zakljud,ci sastanka:

1. Zajednidki stav prisutnih predstavnika interesnih skupina je da se program
iskorj enj ivanj a ELG treba nastaviti.

2. Provedba mjera iskorjenjivanja treba se organizirati na nadin da svi posjednici budu
aktivno ukljudeni, educirani i da im se pruZi sva strudna i administrativna pomoi.

3. Potrebno je da se u planiranje i provedbu aktivno ukljude predstavnici Agencije za
pladanja, HVK i Poljoprivredne savjetodavne sluZbe.

4. Prije podetka programa organizirati tim strudnjaka koji bi aktivno bili ukljudeni i
mogli djelovati u svim individualnim sludajevima.

5. Potrebno je na vi5em nivou dogovoriti nadin komunikacije izmedu Ministarstva
finanicija, Porezne uprave, Agencije za plaianje i poslovnih banaka kako bi se na
jedinstven nadin primijenila ista pravila za sve posjednike stada u kojima se provode
mj ere iskorj enj ivanj a.

6. Nagla5eno je da svaki posjednik ili osoba ukljudena u program mora odmah
obavijestiti Upravu veterinarstva o svim uodenim nepravilnostima, pismenim putem,
kako bi Uprava mogla reagirati.

7. Svi materijali kao i ova biljeSka biti ie dostupni na web stranici MP www.mps.hr te se
pozivaju svi zainteresirani da svoje komentare, prijedloge i mi5ljenja dostave u
Uparvu veterinarstva na adrese elektronske po5te:
zaklin.acinser@mps.hr i tomislav.kis@mps.hr najkasnije do 28. prosinca 2012.
godine.

8. Predstavnici interesnih skupina prisutnih na ovom sastanku dostaviti ie u Upravu
veterinarstva konadni stav o provedbi predmetnog programa do 20. prosinca 2012.
godine, na gore navedene adrese.

Bilje5ku sastavila:
' . ;  J .
h-[|l ...._, ,' c''a|,. icy ,' ,,'

ZaklinAcinger-Rogii' v



SASTANAK: Iskorjenjivanje ELG u RH - nastavak programa u 2013. godini
l I. nrosinac 2012. - 11:00sati
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